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Zápis z jednání pracovní skupiny EIZ – 25.01.2024, VUT Brno 
Zúčastnění 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

12.02.2024 proběhne další schůzka, jako obvykle online (8:30, MS Teams) 

 

Zpráva o činnosti 2023 + Plán činností 2024 
• PS EIZ byla seznámena s oběma dokumenty, ty tvoří interní přílohu zápisu a budou zveřejněny spolu 

se Zprávou o činnosti AKVŠ za rok 2023 a Plánem činností AKVŠ na rok 2024 
 

E-zdroje ve výuce – příklady dobré praxe (webinář 17.04.2024) 

• Samostatný dokument, tvoří interní přílohu tohoto zápisu 

 

Propagační a edukační aktivity na poli EIZ (a knihovny obecně, nelze plně oddělit) 

• Dalo by se shrnout otázkou „jak šířit poselství?“ 

• Ukazuje se, že velmi pravděpodobně nenajdeme jednotnou cestu, která by byla univerzálně platná napříč 
českými VŠ ➔ zbývá nám jen to sdílení zkušeností 

• Co děláme (a alespoň trochu se osvědčilo) 
o MENDELU 

▪ Knihovní newsletter (pro studující/akademiky+doktorandy) 
▪ Snídaně s knihovnou 
▪ Horizontální sdílení („lidé si to poví mezi sebou“) 
▪ Infiltrovat se na semiformální akce VŠ, kde je možnost hovořit s vyučujícími/vedením VŠ 

o UP 
▪ Knihovna součást Uplikace  
▪ Týden s EIZ 

o OSU + MU 
▪ Nabízejí knihovnu jako zaměstnanecký benefit 

o VŠE 
▪ Teams tým se semináři (výhradně), přihlášeným akce propadají do kalendáře (aktuálně 

2500+ lidí) 
o FSS MU 

▪ Brunch s knihovnou – všeobecně jídlo funguje, lidé ztrácí ostych 
o OSU 

▪ Spolupráce s projektovou podporou 
 

Lucie Panchártek Suchá UK  Ludvík Steiner TUL 

Kristina Mikešová UPOL  Jana Kratochvílová MENDELU 

Vlastimil Krejčíř MU  Klaudia Kudličková ČVUT 

Eva Hladišová OSU  Adéla Lorente ČZU 

Barbora Kubátová UHK  Lenka Bělohoubková VŠE 

Lucie Janoušková MU  Václav Šubrta VŠE 

Dana Mazancová MU  Martina Drabantová VUT 

Šárka Kostecká OSU  Radek Petřík UP 

Tereza Schwarzová Matýsová MU   

https://mailchi.mp/2acb41d5c9ea/newsletter_knihovna
https://www.upol.cz/uplikace/
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o UPCE (doplněno po setkání) 
▪ Newsletter 

Co se neosvědčilo 

o Hrnout detailní informace o EIZ hned v úvodu studia – potřebují jednoduché sdělení „e-zdroje 
existují, budete je používat, je dobré je používat a až přijde ten čas, knihovna pomůže“ (volně 
formulováno) 

▪ I když by se nám všem líbilo, aby hned v prvním ročníku studující „najeli“ na elektronické 
učebnice 

• Co je třeba podchytit 
o Ze SŠ vyjdou lidé, kteří nejsou zvyklí používat knihovnu a literaturu. 
o Obraz knihovny jako půjčovny skript. 

▪ Akcentovat přidanou hodnotu knihovny, služeb, e-zdrojů… 
o E-zdrojové „tohle je přece na internetu dostupné, se k tomu z univerzity dostanu“ 

• Dobré myšlenky, co by neměly zapadnout 
o Knihovna/EIZ „PR balíček“ – mohla by připravit PS EIZ? 

▪ Myšlenka na nápadu ORCID/NTK 
o „Děláme support k citacím, ale lidé chtějí obsah, citace je až jako nevyhnutelná nutnost“  

 

Spolupráce s CzechELib 
• PS EIZ obdržela (24.01. večer) prosbu o otestování tabulky pro sběr informací o neCEL předplatných a 

APC. Každý testuje po vlastní ose, každá konstruktivní zpětná vazba vítaná (v době vzniku zápisu již 
nerelevantní, termín 31.01.) 

• Mikrotým pro koordinaci 3+ se pokusil naformulovat přání VŠ o dvoukolové hlasování: 
o Zveřejnit nominace a vyzvat k akci „jestli se chcete k něčemu z toho připojit, udělejte to teď“ 

(volně formulováno) s termínem 14 dnů, až poté považovat hlasování za finální. 
o Košatěji napíše LPSuchá CEL (úkol). 

Další 
• Problematika trialů, které nejsou na vyžádání, ale byly nabídnuty – některé VŠ takové trialy nepřijímají, 

protože pak nelze získat smysluplnou zpětnou vazbu. 

• FF MU získala zajímavou Taiwanskou databázi, kterou se podařilo naproxovat – L. Janoušková přislíbila 
sdílet odkaz/informace o přístupu s ostatními (UK projevila opatrný zájem pro svá dálněvýchodní studia) 

 

Děkujeme VUT za skvělý azyl! 

 

https://knihovna.upce.cz/uk/newsletter

